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I. Format for Brief and Hearing 

On June 2 and 3, 2014, the North Carolina Innocence Inquiry Commission (“Commission”) will 

conduct a hearing in this case.  By statute, hearings are presumed closed, but may be opened by the 

Commission Chairperson.1  A court reporter will be present at the hearing and if the Commission decides 

to refer the case to a three-judge panel, all documents considered by the Commission and the transcript 

of the proceedings shall become public record.2   

This brief is submitted to the Commissioners prior to the hearing with the request that each 

Commissioner carefully review it in preparation for the hearing.  The brief covers information about the 

case available prior to the investigation by the Commission staff.  The hearing will focus on evidence 

uncovered during the Commission’s investigation.  The Commission has subpoenaed witnesses for this 

hearing.   

Due to the large volume of attachments, this brief is formatted to be read from start to finish 

with the attachments inserted directly into the body of the brief.   

As always, the Commission will be asked to consider the following options:  

1. Conclude that there is sufficient evidence of factual innocence to merit judicial review 

and refer the case to a three-judge panel pursuant to N.C.G.S. § 15A-1468(c). 

2. Conclude that there is not sufficient evidence of factual innocence to merit judicial 

review and close the investigation pursuant to N.C.G.S. § 15A-1468(c).  Evidence 

favorable to the convicted person would be disclosed to him and his attorney 

pursuant to N.C.G.S. § 15A-1468(d).  

3. Direct the staff to conduct further investigation into this case and continue the 

hearing to a later date.     

 

                                                           
1 N.C.G.S. § 15A-1468(a) and NCIIC Rules and Procedures Article 6(D).   
2 N.C.G.S. § 15A-1468(e). 
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II. Hearing Witnesses 

The following people are expected to be called to testify for the June 2 and 3, 2014 hearing:  

- Willie Womble, Claimant  

- Joseph Perry, Co-defendant  

- Shirlyn Walters, Alibi Witness  

- James Frazier, Co-defendant  

- Sharon Stellato, Commission Associate Director  
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III. Introduction to the Case 

On November 18, 1975, Roy Brent Bullock and his 13 year-old daughter, Lois “Doodles” Bullock 

were working at the Food Mart in Butner, NC.  At approximately 9:30 p.m., Mr. Bullock was at the cash 

register and his daughter was in the walk-in cooler.  Miss. Bullock heard a shot and saw two black men 

at the front of the store.  One had a gun pointed at her father.  She saw fire from the gun and heard two 

shots.  Both men fled the store and Miss. Bullock did not look outside.  

Mr. Bullock was shot three times and died at the hospital.  When the first officer arrived at the 

store, Mr. Bullock indicated that two black men had shot him, but he did not know who they were.  

Miss. Bullock gave descriptions of both men, but was unable to identify either man.     

On December 7, 1975, Willie Henderson Womble (Womble) was questioned at the Durham 

County Jail about an unrelated case.  During this questioning, Womble signed a confession stating he 

was involved in the Butner homicide with Joseph Perry (Perry), Albert Willis (Willis), and James “Boo 

Boo” Frazier (Frazier).  The confession stated that Womble was given $20 to act as the look-out.  Five 

days later, Womble later recanted the confession. 

Two weeks prior to the homicide, a man shot a clerk at a convenience store in Durham.  The 

clerk survived and identified Perry as the shooter.  A spent shell casing located at the Durham crime 

scene and a spent shell casing located at the Butner homicide were compared by the SBI.  The SBI 

Firearms Examiner formed the opinion that the shell casings were fired from the same gun.   

Womble, Perry, Willis, and Fraizer were all charged with first degree murder and armed robbery.  

Womble was offered immunity to testify against his co-defendants.  At the Probable Cause Hearing, 

Womble testified that his confession had been coerced and he was not involved in the Butner homicide.  

The charges against Willis and Frazier were dismissed.  Probable cause was found for Womble and Perry 

and they were later tried separately.   

At Womble’s trial, his confession was presented.  Womble presented two alibi witnesses and he 

also testified, denying involvement in the homicide.  Womble was convicted of first degree murder.  

At Perry’s trial, the identification by the Durham store clerk and the shell casing comparisons 

were presented.  Perry was convicted of first degree murder.  
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On April 4, 2013, Perry wrote to the Commission.  Perry’s letter stated that he had committed 

the Butner homicide with Willis and Willis had now passed away.  Perry stated that Womble was 

“completely innocent” and asked the Commission to help Womble.  

The Commission staff interviewed Womble who claimed to be innocent and applied to the 

Commission for review of his case.  The Commission staff also interviewed Perry and he admitted to 

being the shooter in both the Durham shooting and the Butner homicide.  Perry stated that he was only 

with Willis during the Butner homicide and Womble was not involved in any way.  Perry said he and 

Willis were driving a black Cadillac Coupe DeVille and Perry may have worn a bandanna or a rag over his 

face.   

The Commission staff has conducted additional investigation and it will be presented at the 

Commission hearing on June 2 and 3, 2014.   
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Co–Defendants 

Willie Henderson Womble (Womble)  
 

- Commission claimant  
- Height at the time of arrest: 5’10”3 
- Age at time of crime: 21 

Joseph Lee Perry (Perry)  
 

- Now admits to being the shooter and says Womble 
was not involved  

- Height at the time of arrest: 6’1”4 
- Age at time of crime: 21 

Albert Willis (Willis) 
 

- Charges dismissed  
- Now deceased  
- Height at the time of arrest: 5’6”5 
- Age at time of crime: 21  

James “Boo Boo” Frazier (Frazier) 
 

- Charges dismissed  
- Denies being involved in the homicide  
- Height at the time of arrest: 6’1”6  
- Age at time of crime: 21 

 

Officers  

Officer Nelson T. Williams - Butner Public Safety Department  
- First responder to the scene  
- Spoke to Roy Brent Bullock and Lois Bullock the 

night of the homicide 

Detective Lorenzo Leathers  - Durham Police Department  
- Obtained confession from Womble 

Detective Tony Roop - Durham Police Department  
- Involved in the investigation  

Agent Joseph Momier - State Bureau of Investigation  
- Led the SBI investigation  

  

                                                           
3 State Bureau of Investigation File 150-H-13, Physical Description and Pertinent Data, Bates stamped pages 77-82. 
4 Id. 
5 Id. 
6 Id. 
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IV. Timeline  

Date and Time 
(if known) 

Event / Description 

November 5, 1975 
11:35 p.m. 
 

Robbery of a Durham convenience store.  A female store manager was shot 
and survived.  A shell casing was collected and later matched to the one 
from the Butner homicide.  The Victim identified Perry as the assailant.   

November 18, 1975 
Around 9:00-9:30 p.m.  

Roy Brent Bullock was shot and killed during a robbery of the Food Mart 
convenience store in Butner.  His 13 year-old daughter witnessed the crime 
and described seeing two black men, one tall and one shorter.   

November 18, 1975 
9:30 p.m.  

Butner Public Safety Officer Williams responded to scene.  Roy Brent Bullock 
said he was shot by two black men, but indicated he did not recognize them.   

November 18, 1975 
10:30 p.m.  

The Butner Food Mart owner used receipts to tally money that was missing 
from the open cash register.  

November 19, 1975 
Around midnight 

Officer Williams interviewed Lois Bullock at the hospital.   

November 19, 1975  
12:20 a.m.  

Roy Brent Bullock died at hospital. 

November 19, 1975 SBI Agent Momier and Officer Williams met with Durham Police Detectives, 
including Det. Lorenzo Leathers, at the Durham Police Department.  They 
developed five suspects, including Perry, Willis, and Womble.  Det. Leathers 
and Det. Morris stated that Perry and Willis had been pulling armed 
robberies in Durham and drove a black 1966 – 1968 Cadillac.  Womble was 
reported to be traveling around with Perry and Willis. 

November 21, 1975 Agent Momier requested identifying information for Perry and Willis.   

November 24, 1975 Perry was arrested on an unrelated armed robbery of a Hardees in Durham 
and was driving a black Cadillac registered to himself and Albert Willis.  Blue 
bandannas, a stocking mask, and a .22 caliber gun were retrieved from the 
vehicle.   

November 24, 1975  Lois Bullock “viewed” Perry in the courtroom and could not be positive 
whether Perry was the man who shot her father.   Mr. Bullock’s wife and son 
told police that they knew Perry and he had been in the Butner Food Mart 
before.   

November 29, 1975 A shell casing was located at the Butner Food Mart by an employee and 
turned over to police.  

December 7, 1975 
10:45 a.m. 

Det. Leathers spoke to Womble.  Womble implicated himself, Perry, Willis, 
and “Boo Boo” in the Butner murder.  The statement was handwritten by 
Det. Leathers and Womble signed it.   

December 7, 1975 
10:00 p.m. 

Det. Leathers informed SBI agents that he had “cleared” the murder.  
Durham detectives met with SBI agents and relayed the details of Womble’s 
confession.   

December 8, 1975 
10:30 a.m. 

An Order for Arrest was issued for Perry and Willis.  Perry was already in jail 
and was served with the Order for Arrest the same day.  Willis was arrested 
while in court for another charge.  Willis was transported to the Butner jail 
and declined to make any statements.   
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December 8, 1975 Agent Momier and Officer Williams met with Womble.  It is unclear whether 
Womble made any statements at this time.  Womble’s prior confession from 
the day before was typed and he signed it.  A warrant was issued and served 
on Womble.   

December 8, 1975 An SBI Agent collected the shell casing found at the Butner Food Mart.   

December 9, 1975 Willis was interviewed “unofficially.”  He told agents that “Boo Boo” was 
James Frazier.  

December 9, 1975 A black Cadillac Coupe DeVille registered to Albert Willis and Joseph Perry 
was seized and processed by the SBI.  

December 10, 1975 Womble was interviewed by Agent Momier and Officer Williams with his 
lawyer present.  Womble continued to state there was only one shot, they 
were in a white vehicle, and Perry had on a blue jacket.   

December 10, 1975 Frazier was located and arrested.  He was interviewed and said he did not 
know what he was doing on November 18th.  Frazier said his white Ford was 
not running, he had never been to Butner and did not go with Womble, 
Perry, or Willis.  Frazier said he was watching television on the 18th and 
requested a polygraph.   

December 11, 1975 Willis was questioned “unofficially” by Agent Momier and indicated that 
Frazier may have been the shooter.  Willis said he would consider talking if 
he was given absolute immunity.  

December 11, 1975 A lineup with Womble, Willis, and Frazier was conducted.  Lois Bullock stated 
that Frazier, Willis, and one other person in the lineup looked familiar, but 
could not positively identify anyone.   

December 12, 1975  Womble was interviewed by Agent Momier and SBI Polygraph Examiner 
Davenport.  Womble recanted his earlier statement and said he had not 
been involved.  Womble said he lied because Det. Leathers had promised to 
help him in his Durham case and another person had told him the details of 
what happened.   

December 12, 1975 Womble was given a polygraph test by the SBI.  The report indicated the 
results were deceptive to four questions, but the questions are unknown.   

Exact date unknown, 
around December 13, 
1975 

Officer Williams drove Womble by the Food Mart and Womble pointed it out 
and said he had served as a lookout.  

December 13, 1975 Womble was questioned by Agent Momier and Officer Williams without his 
lawyer present. Womble continued to recant his involvement in the Butner 
homicide.   

December 14, 1975 Assistant District Attorney Waters interviewed Womble.  Agent Momier, 
Det.  Leathers, Det. Roop, and Officer Williams were present.  Womble’s 
attorney was not present.  ADA Waters offered Womble absolute immunity 
from prosecution for truthful testimony regarding the Butner murder.  
Womble told ADA Waters that he was playing pool in Butner and saw Perry 
shoot the store manager.  Womble said he rode back back to Durham with 
Perry, Willis, and Frazier in a black Cadillac.   

December 15, 1975 Shell casings from the Butner homicide and Durham shooting were brought 
to the SBI Lab.   
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December 16, 1975 A SBI Report was issued on comparison of the shell casings.  The report 
states the SBI Firearms Examiner is of the opinion that the casings were fired 
from the same weapon.   

December 17, 1975 A Probable Cause Hearing was held for all four cases.  Womble testified that 
he did not go to Butner on November 18, 1975.  The hearing was continued.  

December 20, 1975 Det. Roop searched Perry’s and Willis’ apartment and was unable to locate 
the murder weapon.   

December 31, 1975 The Probable Cause Hearing was continued.  Willis’ and Frazier’s cases were 
dismissed by the prosecutor. 

January 7, 1976 Womble’s and Perry’s Probable Cause Hearing was concluded.  Probable 
cause was found and the cases were bound over to Superior Court.  

February 9, 1976 Womble and Perry were indicted by the Grand Jury. 

July 6-7, 1976  Womble’s Trial. He was convicted of first degree murder and sentenced to 
life. 

November 3-4, 1976  Perry’s Trial.  He was convicted of first degree murder and sentenced to life.  

April 14, 1977 Womble’s appeal was denied.  

July 5, 1977 Perry’s appeal was denied.  

December 1, 2011 Willis passed away. 

April 4, 2013 Perry wrote to the Commission stating that Womble is innocent.   

April 17, 2013 Commission staff interviewed Womble and he applied to the Commission for 
review of his claim.   
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V. Agency Files 

At the request of the Commission, Granville County District Attorney Sam Currin conducted a 

search for the files in his office and was unable to locate a file for Womble or for Perry.   

Police Chief Danny Roberts of Butner Public Safety Division also searched for a law enforcement 

file and was unable to locate one.  The Durham Police Department was unable to locate any files related 

to this case.  The Commission staff was able to locate the North Carolina State Bureau of Investigation 

(SBI) file.  The SBI file contains an investigation summary, laboratory reports, crime scene photographs, 

and other case documents.   

All defense attorneys for Womble and Perry were contacted by the Commission.  The defense 

attorneys for Womble, William Land Parks, and his co-counsel on appeal, Felix B. Clayton, have both 

searched and did not locate any files.  The defense attorney for Perry, James E. Cross, Jr., has also 

searched and was unable to locate a file.  Attorneys Parks and Cross have provided affidavits to the 

Commission.   

The Commission was able to locate files at the Granville County Clerk of Court’s Office for both 

Perry and Womble.  The Clerk’s files contained the trial transcript for both Womble’s and Perry’s cases.  

The files for Frazier and for Willis had been destroyed with a notation in the Granville County Clerk’s 

Criminal Docket Books that the charges had been dismissed by the prosecutor.   

The Commission was able to locate appellate files for Womble and for Perry at the North 

Carolina Supreme Court.  The files contained the Appellate Briefs and Records on Appeal.   
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VI. Law Enforcement Investigation 

The case was investigated by the Butner Public Safety Department and the State Bureau of 

Investigation (SBI).  The Durham Police Department also conducted interviews in the case.  Law 

Enforcement from all three agencies testified in the Womble and Perry trials and their testimony is 

summarized in the descriptions of each trial later in this brief.   

Investigation  

Butner Public Safety Officer Williams was the first officer to arrive at the scene.  He arrived 

around 9:30 p.m., and at that time Roy Brent Bullock told Officer Williams that he had been shot by two 

black males.  Mr. Bullock shook his head “no” in response to whether he knew the suspects and was not 

able to speak further.   Officer Williams noted that the cash register was open and only coins and dollar 

bills were inside. 

Officer Williams spoke with Lois Bullock at the hospital.  She described seeing two black men, 

one taller and the other shorter, shoot her father.  The tall man had a bandanna covering his face and 

was holding a gun.  She said she saw fire come from the gun and heard two shots.   

Law Enforcement spoke to several witnesses near the store on the night of the homicide.  The 

witnesses gave various descriptions of people and vehicles they saw around the store that night.  The 

entire SBI Summary Report of these witness interviews is included on the following pages.  

On November 19, 1975, Officer Williams and SBI Agent Momier met with Durham police 

detectives to develop suspects.  At this time, Willis, Womble, and Perry, along with two others, were 

listed as possible suspects.7   On November 19 and 20, law enforcement continued their investigation 

and conducted interviews that are described in the SBI summary report.  A November 21, 1975 report 

indicates that SBI Agent Momier requested identifying information about Perry and Willis.8  

On December 7, 1975, Durham Det. Lorenzo Leathers was questioning Womble about an 

unrelated Durham case when Womble confessed to his involvement in the Butner homicide and named 

Joseph Perry, Albert Willis, and James “Boo Boo” Frazier as the other perpetrators.  Det. Leathers wrote 

                                                           
7 State Bureau of Investigation File 150-H-13, Summary Report Pg. 8, Bates stamp Pg. 43.  
8 State Bureau of Investigation File 150-H-13, Intra-Bureau Correspondence, November 21, 1975, Bates Stamp Pg. 
9.   
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up the confession and Womble signed it.  After the confession, the investigation narrowed to focus 

solely on Womble, Perry, Willis, and Frazier.  Five days later, Womble recanted his confession. 

Summary Report, Final Report, and Photographs 

The entire SBI Summary Report, Final Reports, and relevant photographs are included below.  

Duplicate, low resolution photographs, or photographs that were not ultimately relevant to the 

investigation are not included.  Please be aware that some of the pages are difficult to read, however 

these documents were printed from SBI archives and are the only available copies.   
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Medical Examiner’s Report 

 The Medical Examiner’s Report indicates that Roy Brent Bullock died at 12:20 a.m. on November 

19, 1975 from “shock and hemorrhage due to bullet wound right side of chest 8th interspace left chest 

back into abdomen left chest.”  The report notes that there were three bullet wounds.9   

Firearms Analysis  

Shell casings were collected at both the Durham shooting and the Butner Food Mart homicide.   

Two shell casings, one from each scene, were sent to the SBI Lab for comparison.  The SBI Firearms 

Examiner issued a report and testified at Perry’s trial that it was his opinion that both casings were 

“Western Super X caliber .22 L. or L.R. fired cartridge cases.”  It was also his opinion that both casings 

were fired from the same gun.10  This examiner testified at Perry’s trial, linking the Durham shooting to 

the Butner homicide.   Information regarding the casings was not presented at Womble’s trial because 

he was not a suspect in the Durham shooting.  

The bullet fragments removed from Roy Brent Bullocks’ body were also compared to various 

guns from robberies across the state with negative results.11   

The Commission hearing will not focus on the firearms analysis because Perry has admitted to 

Commission staff that he was the shooter at both the Durham shooting and the Butner homicide.12   

Other Forensic Testing  

Latent prints, shoe impressions, tire track impressions, and blood scrapings were all collected at 

the Butner crime scene.  None of the forensic testing revealed results relevant to the investigation.13 

  

                                                           
9 State Bureau of Investigation File 150-H-13, Report of Investigation by Medical Examiner, November 28, 1975, 
Bates Stamp Pg. 31.  
10 State Bureau of Investigation File 150-H-13, Laboratory Report December 12, 1975, Bates Stamp Pg. 24. 
11 State Bureau of Investigation File T-4-03177, Laboratory Report, December 16, 1980.  
12 Commission Staff Interview of Joseph Perry, April 24, 2013. 
13 State Bureau of Investigation File 150-H-13, Laboratory Report, December 12, 1975, Bates Stamp Pg. 19; 
Laboratory Report, February 6, 1976, Bates Stamp Pg. 87; and Laboratory Report, December 18, 1975, Bates Stamp 
Pg. 27. 



80 

 

VII. Probable Cause Hearings 

The court files indicate that a Probable Cause Hearing was held for all four co-defendants.14  

There are no transcripts available from this hearing.   

December 17, 1975 Probable Cause Hearing  

Although there are no transcripts, there are subpoenas to the probable cause hearing in Perry’s 

court file for Barbara Powell (the Victim of the Durham shooting), Det. Lorenzo Leathers of the Durham 

Police Department, Det. Tony Roop of the Durham Police Department, and Sgt. Jacobs of the Durham 

Police Department.15  The hearing was continued to December 31, 1975.   

The SBI summary report of the probable cause hearing is on page 57 of this brief.   

December 31, 1975 Probable Cause Hearing  

On December 31, 1975, the charges against both Frazier and Willis were dismissed.  The court 

files for Frazier and for Willis have been destroyed and the Granville County Clerk’s Criminal Docket 

book states “dismissal by prosecutor.”16  

The SBI Summary Report of this court date is on page 58 of this brief.    

January 7, 1976 Court Date 

 A note in Perry’s Court File states, “January 7, 1976: Probable Cause is found.  Defendant is 

bound over to the next criminal session of the Granville County Superior Court, and no bond is set by 

this Court.”   There is no documentation of the final Probable Cause Hearing in Womble’s court file.   

The SBI Summary Report of this court date is on page 58 of this brief.  

Both Womble and Perry were indicted on February 9, 1976 for first degree murder.17   

                                                           
14 State v. Joseph Lee Perry, 75 CR 6042 and State v. Willie Henderson Womble, 75 CR 6128.  
15 State v. Joseph Lee Perry, 75 CR 6042. 
16 Index to Criminal Actions No. 1, Defendants T-Z, from December 2, 1968 – August 12, 1982, Granville Co, N.C., 75 
CR 6044 – 6045 and Index to Criminal Actions. No. 1, Defendants E-G, from December 2, 1968 – August 12, 1982, 
Granville Co, N.C., 75 CR 6117-6119. 
17 Granville County Clerk of Court File for State v. Perry, 75 CRS 6042, Indictment and Granville County Clerk of 
Court File State v. Womble, 75 CRS 6128.  
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VIII. Willie Henderson Womble Trial 

Womble was tried for first degree murder on July 6 and 7, 1976.  Womble was represented by 

Attorney William Land Parks and the State was represented by Assistant District Attorney David Waters.  

The Honorable E. Maurice Braswell was the presiding Judge.  

The opening arguments were not recorded in the transcript.   

State’s Evidence 

Lois Bullock 

Lois Bullock is the daughter of Roy Brent Bullock and was 13 years-old at the time of the 

homicide and the trial.  She testified that she was at the Food Mart with her father on November 18, 

1975.  Miss. Bullock testified that she was in the walk-in cooler between 9:00 and 9:30 p.m.  The cooler 

had glass doors and she could see to the front of the store through them.18   

Miss. Bullock testified 

Well, I was putting the milk on the shelf when I seen these two guys like 

behind the counter.  I saw my daddy walk behind the counter, and then 

he was followed by the two boys.  They were going kind of fast.  At first I 

didn’t think anything of it.  I thought they were in a hurry.  After that I 

looked out the cooler again and I saw fire.19 

The prosecutor asked her what kind of fire she saw and she replied, “Fire that comes from a 

gun.”20  

Miss. Bullock described one man as, “Kind of tall, about middle size, and he had a red bandanna 

over his mouth.  It looked like he had short hair, and he was black.”  She said about the other person, “I 

just saw the top of his head.  I could tell he was shorter than the other guy…he was black.”21  

  

                                                           
18 Trial Transcript, State v. Willie Henderson Womble, Granville County 75 CRS 6128, July 6, 1976, Pgs. 3-5. 
19 Id. 
20 Id. 
21 Id. Pgs 5-6. 
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Miss. Bullock testified that after she saw the fire: 

I went to go out of the cooler, and when I did, I couldn’t move.  After that 

I heard two shots, and two guys left out the store…It was the two guys 

behind the counter.  The two guys in there was behind the counter.  They 

were the ones that ran out…I saw the tall one.  I never did see the shorter 

one’s face, just enough to tell he was shorter.22 

Miss. Bullock said that after she came out of the cooler, her father was standing up and told her 

to call the ambulance.  There were spots of blood on the rug behind the counter.  Her father had blood 

all over the back of his shirt and he was bleeding from his mouth.  When the police arrived, her father 

fell backwards through the door and was laying half inside and half outside the store.23    

Miss. Bullock testified that she then went to the hospital and spoke with the police there.  She 

told them what happened and what she saw.  She said she did not look outside of the store.  She called 

her mother who came to the store.24  

Miss. Bullock described the gun as a “long black gun” and a handgun.  The taller man was 

holding it straight out pointed towards her father.  Her father did not have a gun and he did not try to 

fight.25   

She described the bandanna she saw on the tall man, “It was red, and it had some white and 

black designs on it.  I can’t tell exactly what design it was.”  The prosecutor asked if it could have had 

navy blue designs on it and she responded, “I think it was black.”26  

On cross examination, Miss. Bullock stated that she could not identify the men and could not say 

whether Womble was one of the men.  The attorney asked her what she considered tall and she said, 

“Something like six feet,” but she couldn’t tell exactly how tall the man was.  She said, “He was just 

tall.”27  

  

                                                           
22 Id. Pgs. 5-6. 
23 Id. Pg. 7-8. 
24 Id. Pg. 10. 
25 Id. Pgs 12-13.  
26 Id. Pg. 14. 
27 Id. Pgs. 14-16.  
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Sara Rose Ellington Bullock  

Sara Rose Ellington Bullock was the wife of Roy Brent Bullock and they have four children 

together.  On November 18, 1975 between 5:00 and 5:30 p.m., she took her daughter, Lois, to the 

Butner Food Mart where her husband worked.  Mrs. Bullock came back to the Butner Food Mart before 

9:00 p.m. to bring change to her husband and she left around 9:25 or 9:30 p.m.  Mrs. Bullock said that 

when she got home, the phone was ringing and it was her daughter Lois saying, “Daddy’s been shot.”  

Mrs. Bullock testified, “When I drove up, my husband was laying in the door.  His body from here up was 

laying inside the store and his body from here down was laying on the outside.”28 

Mrs. Bullock testified that she looked inside the store and saw the register was open and there 

was blood all over her husband and inside the store.  She saw some money inside the register, but could 

not recall whether it was bills or change.  Mrs. Bullock said that when she arrived, law enforcement was 

already there and she went with her husband in the ambulance.  Mrs. Bullock said her husband was 

“out” and did not say anything to her in the ambulance.29   

Officer Nelson T. Williams  

Officer Williams was an officer with the Butner Public Safety Department.  He testified that he 

was on duty on November 18, 1975, and received a call.  Officer Williams arrived at the Butner Food 

Mart at approximately 9:30 p.m.  Roy Brent Bullock and his daughter, Lois, whom he knew as “Doodles” 

were there.  Officer Williams said Mr. Bullock was kneeling against the doors.  Mr. Bullock told Officer 

Williams that he had been shot by “two black men.”  Officer Williams asked if he recognized the men 

and Mr. Bullock shook his head that he did not.  Mr. Bullock then went into shock and Officer Williams 

was not able to ask any more questions.   Officer Williams noticed that Mr. Bullock had a puncture on his 

left cheek “similar to a bullet puncture” and a wound on his left side in the back and was bleeding.  

Officer Williams said there was blood leading from where Mr. Bullock was to the entrance of the 

counter.30   

Officer Williams described the cash register as sitting on a counter that was in a boxed off area 

where the cashier stands.  The cash register was open and there were a few coins in one compartment 

and a few one dollar bills.  All of the other compartments were bare.  He described the cooler as, “a 

                                                           
28 Id. Pgs. 17-20. 
29 Id. Pgs. 20-22.  
30 Id. Pgs. 23-26. 
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room that you walk in from behind through a door, and the front is glass doors with shelves in it.  You 

can restack it from the rear of the shelves from out of the cooling area back there or room, whatever 

you might call it.”31  

After Mrs. Bullock arrived, Officer Williams said he sealed off the scene.  The ambulance came 

and took Mr. Bullock to the hospital.  Officer Williams went to the hospital after the ambulance and 

spoke with Lois, whom he referred to as “Doodles,” around midnight.  He testified that Doodles:  

Described both men as being black.  She said one was tall, the other one 

was shorter.  She only saw the one that was standing with the gun in his 

hand, and he had a bandanna on.  Doodles could only identify from his 

nose up approximately this area.  She said the other man that she only 

saw him from behind as he went out the door.32 

Officer Williams said Doodles described the bandanna as a red and black or red and blue 

bandanna tied around the face of the man holding the gun.33   

Stipulation  

At this time, counsel for the state and defense stipulated that: 

Roy Brent Bullock died at 12:20 a.m. on November 19, 1975, at Watts 

Hospital in Durham, North Carolina, died as a result of shock and 

hemorrhage due to penetrating bullet wounds in the right side of his 

chest, eighth interspace and left chest back into abdomen, which wounds 

were sustained at approximately 9:30 p.m. at the Food Mart on Central 

Avenue in Butner, North Carolina on November 18, 1975.34 

Det. Lorenzo Leathers 

Det. Leathers is a detective with the Durham Police Department.  Det. Leathers testified 

regarding Womble’s confession.    The entire transcript of Det. Leathers’ testimony and the trial exhibits 

are on the following pages.   

                                                           
31 Id. Pgs. 25-28 
32 Id. Pgs. 25-29. 
33 Id.  
34 Id. Pg. 32.  
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C.J. Stevens  

Mr. Stevens testified that he is the owner of the Food Mart in Butner and Roy Brent Bullock had 

been working at the Food Mart for 16 months.  Mr. Stevens said he left the store around 5:00 p.m. on 

November 18, 1975, and Roy Brent Bullock and his daughter were at the store.  Mr. Stevens returned 

around 10:15 p.m. that night and saw that, “the cash drawer was open, the money was gone and there 

was blood on the floor.”  Mr. Stevens testified that he used the receipts to tally that $37.60 was missing 

from the drawer.35  Three to five packs of cigarettes were also missing.36  He testified that he had not 

given Womble, Willis, Frazier, or Perry permission to take money.37   

 

Defense Evidence  

Willie Henderson Womble  

Womble was called to testify in his own defense.  The entire transcript of his testimony is 

included on the following pages.  

  

                                                           
35 This is believed to be a mistype in the trial transcript as testimony in Perry’s trial is that $387.60 was missing 
from the register.   
36 SBI reports indicate that Mr. Stevens realized after the homicide that only money was missing, not cigarettes.  
SBI File 150-H-13, Summary Report, Pg. 9.  
37 Id. Pgs. 40-52.  
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Leroy Walters and Shirlyn Walters  

Leroy and Shirlyn Walters were called as alibi witnesses for Womble.  The entire transcript of 

their testimony is on the following pages.  Mr. Walters is now deceased.  Ms. Walters has been 

subpoenaed to testify at the Commission Hearing on June 2-3, 2014.   

The Walters both testified that November 18, 1975 was a Tuesday.  The Commission staff has 

been able to confirm that November 18, 1975 was a Tuesday.38  

Both Leroy and Shirlyn Walters mentioned specific television shows during their testimony.  

According to internet archives, in 1975, “$10,000 Pyramid” aired Mondays through Fridays.  “A Family 

Affair” only aired new episodes from 1966-1971 and local rerun airings could not be located.  In 1975, 

“Good Times” aired on Tuesdays at 8:00 p.m. on CBS.39   

 

 

 

  

                                                           
38 www.dayoftheweek.org; www.Wikipedia.com, and www.timeanddate.com.  
39 www.wikipedia.com and www.TVGuide.com. 

http://www.dayoftheweek.org/
http://www.wikipedia.com/
http://www.timeanddate.com/
http://www.wikipedia.com/
http://www.tvguide.com/


141 

 

 



142 

 

 



143 

 

 



144 

 

 



145 

 

 



146 

 

 



147 

 

 



148 

 

 



149 

 

 



150 

 

 



151 

 

 



152 

 

 



153 

 

 



154 

 

 



155 

 

 

State’s Rebuttal Evidence  

Det. Lorenzo Leathers  

The state called Det. Leathers from the Durham Police Department as rebuttal evidence.  The 

transcript of his entire rebuttal testimony is on the following pages.  
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Officer Nelson T. Williams  

Officer Williams of the Butner Public Safety Department was recalled as a rebuttal witness.  

Officer Williams testified that he did not see any news personnel at the scene on the night of the crime.   

Martie Johnson 

Ms. Johnson was an employee of WTVD television.  The script from the November 18, 1975, 

11:00 p.m. newscast was introduced into evidence.  Ms. Johnson testified that the story that aired that 

night was read by the anchor without any video airing.  Ms. Johnson read the script to the court: 

A Butner convenience store operator was shot in an armed robbery 

attempt about 9:30 tonight.  46 year old Roy Brent Bullock was taken to 

Durham Watt’s Hospital where officials are withholding information on 

his condition.  Bullock’s assailants are described as two black males 

wearing ski masks.  One of the suspects is about six feet tall.  The victim’s 

young daughter was able to catch a glimpse of the two men as they were 

leaving the store with an undetermined amount of cash.40  

The script for November 19, 1975, was also introduced, and Ms. Johnson testified that film ran 

along with the script.  Ms. Johnson read the script from that newscast: 

Police are still searching for two men connected with the murder and 

armed robbery last night at a Butner convenience store.  Police say two 

black males wearing ski masks entered the store around 9:30, demanded 

money…then shot store operator, 48 year old Roy Brent Bullock, three 

times.  Bullock was dead upon arrival at Durham’s Watts Hospital.41  

Defense Rebuttal Evidence 

Leroy Walters and Shirlyn Walters  

Mr. Walters was recalled and testified that Womble had been at his house on both the 18th and 

19th of November.  Mrs. Walters was also recalled and testified that she saw footage of the store on the 

news on November 19th.   The transcript of the Walters rebuttal testimony is on the following pages.   

                                                           
40 Id. Pgs. 102–109. 
41 Id. Pgs. 109–111. 
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Closing  

Closing arguments were not recorded in the transcript. 

Verdict  

The jury deliberated from 4:05 p.m. until 4:20 p.m. and found Womble guilty of first degree 

murder.42  

Before sentencing, Womble was allowed to address the court.  The transcript of the statement 

is included on the following pages.  The original trial transcript is missing the final pages, but they are 

included in a different format from the Supreme Court appellate file.   

 

  

                                                           
42 Id. Pgs. 133-134. 
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Sentencing  

Womble was sentenced to be imprisoned for the term of his natural life with credit for 210 days 

spent in jail awaiting trial.  Womble’s trial attorney, William Parks, was appointed to represent him on 

appeal. 
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IX. Joseph Lee Perry Trial 

Perry was tried for first degree murder on November 3 and 4, 1976.  The charge of armed 

robbery was dismissed at the beginning of the trial.  Perry was represented by Attorney James E. Cross 

and the State was represented by Assistant District Attorney David Waters.  The Honorable E. Maurice 

Braswell was the presiding Judge.  

The opening arguments were not recorded in the transcript.    

State’s Evidence  

Lois Bullock 

Lois Bullock is the daughter Roy Brent Bullock and the only surviving witness to the homicide.  

She was 14 years-old at the time of trial and 13 at the time of the homicide.  Miss. Bullock testified that 

she was working at the Butner Food Mart with her father on November 18, 1975.  She said she was in 

the glass door walk-in cooler between 9:00 and 9:30 p.m.  She testified: 

“Well, I looked through the glass door and I saw these two guys and they 

were standing behind the cash register, and I saw a shot from one.  I saw 

fire come from one of the guys.  He was standing there.  I just saw fire.  I 

didn’t realize what was going on.  Then it dawned on me.  I went to get 

out of the freezer.  I stopped and I couldn’t move or anything and I heard 

two shots and I saw two guys leave the store.”43  

Miss. Bullock described the men as, “Both were colored guys.  One of them was tall and had a 

red bandanna or I don’t believe it was blue or black and the tall guy and the other guy, I could tell he 

was short by the top of his head but I didn’t see him completely.”44  

She again described both men as black and said both were anywhere from around 16 to 19 

years-old.  She said the tall man had on a heavy coat and bandanna and she did not see what the other 

man had on.  Miss. Bullock testified that after she heard the shots, “The two guys took out the store and 

                                                           
43 Trial Transcript State of North Carolina v. Joseph Lee Perry, Granville Co. 75CRS6042, November 3, 1975, Page 4.  
44 Id. Pg 5.  
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started running.”  She called the police and her mother.  While she was using the telephone, she saw 

that the cash register “was standing open.”45  

Miss. Bullock said that at this time, her father was up and walking around.  He had blood on his 

shirt and pants and told her to call the police.  About the time the police arrived, he fell down.  The 

ambulance took her father and she went straight to the hospital with her mother.46   

Miss. Bullock described the weapon as, “Well, when I was in the cooler it looked like it was a 

long, it was just a long, black gun.  Looked like it had a long barrel to it.”  She clarified, “Well it wasn’t a 

rifle.  It was a small hand gun.”47  

On cross examination, Miss. Bullock testified that she did not recognize the two men she saw 

that day.  She said she did recognize Perry because she had seen him come into the store before.48   

On redirect, Miss. Bullock was asked how long the men were in the store and she said, “It was 

just a few minutes, you know from the time I saw them and they run out.  I can’t, you know, say how 

long it was.”49  She said she only saw the side view of them and the taller man had a bandanna around 

his face.  She could only see the top of the other man’s head and could not tell whether he had a 

bandanna on or not.50  

C.J. Stephens  

Mr. Stephens is the owner of the Food Mart in Butner where the homicide happened and where 

Roy Brent Bullock worked.  He testified that he left the Food Mart at 5:00 p.m. on November 18, 1975 

and Mr. Bullock and his daughter Lois were at the store.51   

Mr. Stephens said he returned to the store at 10:30 p.m. after the homicide.  Money was 

missing from the cash drawer and according to the receipts, $387.60 was the variance.  There was only 

change left in the drawer.52   

                                                           
45 Id. Pgs. 5-7.  
46 Id. Pg. 8. 
47 Id. Pg 9. 
48 Id. Pg. 14.  
49 Id.  
50 Id. Pg. 15.  
51 Id. Pg. 17.  
52 Id. 
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Mr. Stephens said he did not know Perry.53 Mr. Stephens testified the store was well lit.54 

On cross examination, Mr. Stephens estimated the distance from the front door to the cash 

register to be ten feet and the distance from the register to the cooler to be 30 feet.55  

Officer Nelson T. Williams  

Officer Williams was an officer with the Butner Public Safety Department.  He testified that he 

was on duty the night of the crime.  Officer Williams was dispatched to the Food Mart at 9:30 p.m. in 

response to a shooting.56  When he arrived, Roy Brent Bullock and Lois, whom he referred to as 

“Doodles,” were there.57  Mr. Bullock was leaning slumped to the door and they laid him down on the 

floor.  There was blood on Mr. Bullock’s shirt, his face, the floor, the concrete outside, and the cash 

register area.  Officer Williams observed a wound on the left side of Mr. Bullocks’ face and his back.  The 

cash register was open and only coins and a few one dollar bills were inside.58 

Officer Williams testified that he sealed the scene and the ambulance arrived about 10 minutes 

later.  The SBI was called in to process the scene and he left when SBI Agent Momier arrived.  Officer 

Williams then went to the hospital.59  

At the hospital, Officer Williams spoke with Mrs. Bullock and “Doodles.”  He testified:  

Doodles stated that she was in the cooler in the back of the store and 

that she heard a noise and saw a flash.  And as she was coming out of 

the cooler that she saw two black men run from the store and one of the 

black men was standing at the entrance ask [sic] her father was 

standing behind the cash register.   And she stated that she saw him 

have a long barrel hand gun and that he has on a bandanna, and that as 

she came from the cooler she heard two shots, and they immediately 

ran out the door.  She didn’t see anymore of them.60  

                                                           
53 Id. Pg. 18.  
54 Id.  
55 Id. Pg 19.  
56 Id. Pg 20.  
57 Id. Pg. 21. 
58 Id. Pgs. 21-23.  
59 Id. Pgs 22-23.  
60 Id. Pg. 24.  
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Officer Williams described the cooler as in the rear of the store and “completely glassed front” 

and that “you can just about see the entire store from within the cooler.”  Officer Williams said the store 

was well lit inside and out.61 

A .22 spent shell casing was introduced.  It was located on November 29, 1975 by an employee 

of the Butner Food Mart.  Officer Williams testified that he took possession of the casing and released it 

to SBI Agent Momier.62   

On cross examination, Officer Williams testified that when he arrived, Mr. Bullock was able to 

speak and Officer Williams asked him if he knew who shot him.  “Mr. Bullock stated he had been shot 

twice by two black men.”  Officer Williams asked if he knew them and he shook his head “no.”63   

Officer Williams testified that he had not recovered any money or a gun.  He also said no 

fingerprints had been found. To the best of his knowledge there were no prints on the shell casing. 64    

On redirect, Officer Williams was shown a diagram of the Food Mart.65  This is the same diagram 

that was included at the beginning of the SBI summary report on page 12 of this brief. 

Clinton N. Purnell  

Mr. Purnell testified that he worked at the Food Mart.  On November 29, 1975, he called the 

police because he found a “spent cartridge shell.”  It was on a little table to the right of the entrance 

near the cash register.   He did not touch it or pick it up.66   

Mr. Purnell used the diagram of the store to describe the location of the cash register, the 

cooler, and the table where the shell casing was found.67   

Stipulation  

At this time, the parties stipulated that Roy Brent Bullock died at 12:20 a.m. on November 19, 

1975, as a result of shock and hemorrhage due to three .22 caliber bullet wounds.   

                                                           
61 Id. Pgs. 24-25.  
62 Id. Pgs. 27-29. 
63 Id. Pgs. 31-32.  
64 Id. Pgs. 32-35.  
65 Id. Pgs. 35-37.  
66 Id. Pgs. 38-41.  
67 Id. Pgs. 42-44.  
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Barbara Powell 

Ms. Powell testified that she was a manager at the Kwik-Pic convenience store in Durham.  On 

November 5, 1975, at 11:35 p.m., her store was robbed.  The robber was a black man with an orange 

stocking over his head and gloves.  He took the money from the register and told her to open the safe.  

Ms. Powell testified that he asked for the large bills in the safe.  She said: 

I told him I couldn’t.  I ask couldn’t he read.  The safe could not be opened.  

He said, ‘Yes, damn it I can.’  He told me to get down on my knees.  He got 

down and squatted down and looked under the counter and spotted my 

purse, and he got to reach for it.  He said, “I ought to shoot you bitch.”  

The gun went off and he grabbed my purse and ran.68  

She described the gun as “A long barrel with a black handle.”  She identified the man that 

robbed and shot her as Perry and pointed to him in court.  She said she could see his face because the 

stocking over his face had a run in it.  He was wearing “a blue coat, a blue shirt, gold tee shirt, blue jeans, 

tennis shoes, tan gloves with blue on top.”  She testified that she described him to police as 5’8” or 6”, 

weighed around 100 pounds, with a little moustache and short hair.69   

When the police arrived, she told them where the shell casing was.70 

Ms. Powell said she told the officer, “I told him I could identify him.  I wouldn’t forget his face.”71  

On cross examination, Ms. Powell stated that the man’s face was covered with a single stocking 

and she could identify him because she could see him through the run in the stocking.  Ms. Powell said 

she picked his picture out after she was released from the hospital and did not know Perry prior to the 

shooting.72   

James Jacobs, Tony Roop, Joseph Momier, and Douglas McKinely Branch  

Durham Police Officer Jacobs, Durham Detective Roop, SBI Agent Momier, and SBI Agent Branch 

were all called to testify about the collection of a .22 caliber cartridge casing at the scene of the Durham 

                                                           
68 Id. Pgs. 98-99.  
69 Id. Pgs. 99-102.  
70 Id. Pg. 102.   
71 Id. Pg. 104.  
72 Id. Pgs. 104-105.  



177 

 

shooting.  They testified about the collection and then the chain of custody as the casing was transferred 

through each of them to the SBI for analysis.73   

Frederick Mark Hurst, Jr.  

Agent Hurst was a SBI Agent working in the Firearms and Toolmark Identification Division and 

was tendered as an expert in the field of Tool Mark and Firearm Identification.   

He described the casing collected from the Butner crime scene as a “Western Super X Caliber .22 

long or long rifle fired cartridge case.”  Agent Hurst and Agent Branch then compared it to the casing 

from the Durham crime scene which was also a “Western Super X Caliber .22 long or long rifle fired 

cartridge case.”  Agent Hurst testified that it was his opinion that the two casings were fired from the 

same weapon based on the class and individual characteristics.74 

Howard Brent Bullock  

Howard Brent Bullock is Roy Brent Bullock’s adult son.  He testified that he had known Perry for 

about a year.  Howard Brent Bullock testified they had worked in the same complex at John Umstead 

Hospital and prior to the murder, Perry had come to the Food Mart to get gas in a black Cadillac.  

Howard Brent Bullock estimated that the vehicle was a 1965 model.75  

Tony Smoke 

Tony Smoke testified that on the night of the murder, he and his wife and mother were driving 

in Butner and he noticed a 1966 or 1967 black Cadillac sitting in the grass between the Food Mart and 

the bank at about 9:00 at night.  He had never seen that black Cadillac there before.  He could not tell if 

there were any people in the car.76   

Closing  

The Defense presented no evidence.  The closing arguments were not recorded.  

  

                                                           
73 Id. Pgs. 106-126.  
74 Id. Pgs. 126-140. 
75 Id. Pgs. 141-144. 
76 Id. Pgs. 144-146. 
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Verdict   

The jury returned the verdict guilty as charged.  The time of deliberation was not recorded.  The 

defense requested that the jury be pooled as to their votes and all responded yes to whether their vote 

was guilty.77 

Sentencing  

The state presented Perry’s three prior armed robberies and noted that he was on parole for 

one of the convictions when this crime occurred.  The other two convictions were on appeal at the time 

of this trial.78   

The defense noted in mitigation that Perry is 22 years-old.79  Perry spoke and said: 

Yes sir, one man has been tried already for this case.  He was given a life 

sentence.  Now, somehow, it has been arranged through the District 

Attorney, I guess, to have me convicted.  I don’t believe I was convicted of 

the crime in Butner, but I feel I was convicted of what is the crime that 

was committed in Durham on Mrs. Powell.  And which I did not take place 

in.  But anyway, I would like to appeal the case, appeal this case to 

another court.80  

Perry was sentenced to be imprisoned for the term of his natural life.  His lawyer, James E. 

Cross, was appointed to handle the case on appeal.81   

  

                                                           
77 Id. Pgs. 159-160. 
78 Id. Pg. 162. 
79 Id.   
80 Id. Pgs. 162-163. 
81 Id.  



179 

 

X. Womble’s Appeal 

On appeal, Womble was represented by his trial attorney, William Parks, and attorney Felix 

Clayton.   

The first assignment of error on appeal was that the felony murder rule is unconstitutional 

because it relieves the state of proving malice.  The Supreme Court denied this argument.   

The second assignment of error was that the trial court improperly recapitulated the evidence 

during jury instructions.  The Supreme Court ruled that this argument had been waived because it was 

not objected to at the time of trial.   

The third assignment of error was that no evidence connected the defendant to the robbery and 

murder.  The Supreme Court ruled that defendant did not make a motion for nonsuit or dismissal at the 

close of evidence, and further deemed that a challenge to the sufficiency of the state’s evidence was 

overruled.   

The final assignment of error was that the trial judge improperly signed the judgment.  The 

Supreme Court ruled that there was no authority cited for review of this issue.  The Supreme Court 

opinion states, “Defendant had a fair trial, free from prejudicial error.”82  

 

 

  

                                                           
82 State of North Carolina v. Willie Henderson Womble, Granville County 75 CRS 6128, North Carolina Supreme 
Court, Spring Term 1977, pgs. 66-67; 292 N.C. 455, 233 S.E.2d. 534 (1977).  
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XI. Perry’s Appeal 

On appeal, Perry was represented by his trial attorney James E. Cross.   

The first and second assignments of error were whether the testimony of Barbara Powell 

regarding the Durham shooting and the expert testimony about the fired cartridges should have been 

admitted.  The court ruled that: 

The evidence of the Kwik-Pic robbery was admissible in present case…The 

similarities in the method of operation in both robberies and the positive 

identification of defendant in the Kwik-Pik robbery tend to identify 

defendant as the perpetrator of the robbery at the Food Mart in Butner.  

The evidence was clearly relevant for the consideration of the jury on the 

issue of identity.  Hence we overrule this assignment.83 

The third assignment of error was that the court should have permitted Perry’s motion for 

nonsuit at the close of the State’s evidence.  The court ruled that there was sufficient evidence to send 

the case to the jury and found no error in the trial.84   

  

                                                           
83 State of North Carolina v. Joseph Lee Perry, Supreme Court of North Carolina Spring Term 1977, Vol. No. 114.  
84 Id. 
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XII. Womble’s Postconviction Efforts 

During the Commission’s interview of Womble, he indicated that he had not pursued any other 

postconviction relief.   

The Commission staff contacted the North Carolina Center on Actual Innocence and North 

Carolina Prisoner Legal Services and confirmed that they had not received any applications or letters 

from, or on behalf of, Womble.  The Granville County Court File and appellate file also show no 

postconviction efforts on behalf of Womble.   
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XIII. Perry’s Postconviction Efforts 

During the Commission’s interview of Perry, he provided a list of agencies he had previously 

contacted.  Perry also signed releases allowing the Commission permission to obtain his files from other 

agencies as well as prior attorneys.   

Motions for Appropriate Relief  

The court files show that Perry filed two Motions for Appropriate Relief in Granville and Durham 

Counties.   

On September 23, 1977, Perry filed an “Application for Post-conviction Hearing, in Forma 

Pauperis.” Perry’s application was based on claims that the lineup was improper, the jury selection was 

improper, jurors were sleeping during his trial, evidence of previous cases was improperly admitted, and 

the testimony of Barbara Powell was inadmissible.  On November 7, 1977, Perry’s motion was denied 

based on the fact that the case had been subject to prior appellate review.  Perry’s application does not 

address guilt or innocence.85     

On March 28, 2013, Perry filed a Motion for Appropriate Relief in Durham on five convictions, 

including the Granville County murder conviction.  His claims revolved around sentencing and he argued 

that he should be parole eligible because of the way a life sentence was determined under Fair 

Sentencing rather than Structured Sentencing.  Perry’s motion does not address guilt or innocence.86   

The motion was denied on April 11, 2013, with a finding that the motion set forth no probable grounds 

for relief.87  

North Carolina Prisoner Legal Services  

The Commission staff obtained Perry’s file from North Carolina Prisoner Legal Services (PLS).     

On June 5, 2007, Perry wrote to PLS seeking assistance with resentencing and did not address 

guilt or innocence in his letter.  On June 8, 2007, Perry completed an application for PLS seeking help 

                                                           
85 Court File for State v. Joseph Lee Perry, Granville 75 CRS 6042.  
86 Court File for State v. Joseph Lee Perry, Durham 75 CRS 27476. 
87 Id. 
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challenging three convictions, including the murder conviction.  He wrote that he was not involved in 

any of the crimes and that his sentence was excessive.88   

Perry wrote on October 9, 2007, seeking to have his prison term recalculated.  He attached a 

2005 letter from the Parole Commission.  Perry did not address guilt or innocence in this letter.89   

On January 21, 2008, Perry wrote asking for assistance with sentencing.  He sent another letter 

on March 23, 2008 about the Parole Commission and Structured Sentencing Guidelines.  Perry wrote 

that he was seeking an outright release.  He did not address guilt or innocence in those letters.90   

On November 1, 2008, Perry sent another letter to PLS about his sentence.  He wrote that his 

sentences were excessive.  In this letter, Perry claimed innocence and wrote:  

The Granville County charge of murder, although conviction was acquired 

by them, I did not do and have never regarded this charge as my own.  It 

does exist and I am not in denial of the facts.  But I have learned more 

about that charge while incarcerated, than I knew at the time of trial.  

Please note also that Willie Womble and I have never been crime partners 

at no time.  He and I have never talked about that crime or any other ever.  

He and I was never together on any crime and to this day I do not know 

how the SBI convinced him to say that we were together. 91 

PLS responded to Perry on January 25, 2010, stating that they do not have the basis to argue for 

a motion for appropriate relief.  However, PLS accepted the case for review along with other cases 

under State v. Bowden, which questioned the calculation of a life sentence.92  

ACLU 

In November of 2010, Perry contacted the American Civil Liberties Union (ACLU).  The 

Commission staff was able to obtain the ACLU file.  Perry’s letter to the ACLU is primarily about parole 

issues and rescintion of his parole program (MAPP).  In the letter he writes, “I’m a 56 year old convicted 

                                                           
88 NC PLS File for State v. Joseph Lee Perry, Perry letter, June 8, 2007. 
89 Id., October 9, 2007.  
90 Id., March 23, 2008. 
91 NC PLS File for State v. Joseph Lee Perry, Perry letter, November 1, 2008.  
92 NC PLS File for State v. Joseph Lee Perry, PLS letter, January 25, 2010. 
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murder that have [sic] served nearly 40 years incarcerated.  Although I did not commit this murder and 

one day this truth will be brought to the light.”93  

Along with the letter Perry sent to the ACLU, he included a copy of a letter his sister wrote to the 

Parole Commission Chairman.  Her letter is about parole and rescintion of Perry’s parole program.  The 

letter from Perry’s sister states Perry is, “a good man and very remorseful for what he has done.  He just 

wants an opportunity to prove this to everyone.  He was a foolish teenager when this crime occurred 

and now he is an adult.  This man has learned his lesson.”94  The ACLU wrote back to Perry stating that 

they could not offer legal assistance.95  

North Carolina Center on Actual Innocence  

The Commission obtained Perry’s file from the non-profit North Carolina Center on Actual 

Innocence (Center).   

Perry first wrote to the Center on November 29, 2010.  Perry wrote that he was not involved in 

the Granville County murder and admitted that he did the Durham shooting, but that it was not 

intentional.  He wrote that Womble’s implication of him was false and caused Perry’s conviction.  He 

described Womble’s testimony and recantation.96 

On January 22, 2011, Perry completed an application questionnaire for the Center.  In the 

questionnaire, he wrote, “I was given life for a murder that I know nothing about.”  Perry wrote that he 

had spoken with Womble and Womble said, “The SBI wrote the statement and he just signed it.”97  

Perry repeatedly stated that he was not involved in the crime and had never committed a crime with 

Womble.98   

On February 15, 2011, Perry again wrote to the Center and stated that Womble was now 

incarcerated with him.  Perry said Womble told him: 

The SBI wrote the statement, what they wanted him to say, and he signed 

it.  He [Womble] said he was in jail for a common law robbery charge 

                                                           
93 ACLU File, Letter from Perry to ALCU, November 22, 2010.   
94 ACLU File, Letter from Angie Reid to Tony Rand, Parole Commission, November 16, 2010.   
95 ACLU File, Letter from ACLU to Perry, January 28, 2011.  
96 NC Center on Actual Innocence File, Letter from Perry to Center, November 29, 2010.   
97 NC Center on Actual Innocence File, Perry’s Center Questionnaire, January 22, 2011.  
98 NC Center on Actual Innocence File, Perry’s Center Questionnaire, January 22, 2011.  
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when the SBI came to him.  I’m not sure how much of this is the truth but, 

I know I did not commit the crime, and I’m feeling that Mr. Womble did 

not either.  Still, it could be a double innocent case, that after 35 years 

justice may finally be the both of ours.  He as well as I might be victims, 

this is very possible sirs very possible.”99   

Perry’s claim with the Center was closed.100  

  

                                                           
99 NC Center on Actual Innocence File, Perry letter to Center, February 15, 2011.  
100 NC Center on Actual Innocence Case List.  
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XIV. Application to the Commission 

On April 4, 2013, Perry wrote to the Commission stating that he had committed the crime with 

Willis, who had since passed away.  He wrote that Womble is “completely innocent” and asked the 

Commission to help Womble.  The entire letter is included on the following pages.101  

On April 17, 2013, the Commission staff interviewed Womble at Dan River Work Farm.  Womble 

stated that he is innocent of the crime and asked the Commission to review his case.  Womble has been 

writted to testify at the upcoming Commission hearing.102  

On April 24, 2013, the Commission staff interviewed Perry at Wake Correctional Institute.  Perry 

stated that he had committed both the Butner homicide and the Durham shooting.  Perry stated that he 

was the shooter and Albert Willis had been the other man at the Butner homicide.  Perry stated that 

Womble was not involved in the Butner homicide in any way, was not present, and did not know of the 

event. 103   Perry has been writted to testify at the upcoming Commission hearing.  

 

 

                                                           
101 Letter from Perry to Commission, April 4, 2013.  
102 Commission staff interview of Womble, April 17, 2013.  
103 Commission staff interview of Perry, April 24, 2013.  
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XV. Conclusion 

A hearing will be conducted before the North Carolina Innocence Inquiry Commission on June 2 

and 3, 2014.  At that time, the Commission staff will present the evidence uncovered during their 

investigation.  Multiple witnesses are expected to testify before the Commission.   

 The Commission is charged with considering “credible, verifiable evidence of innocence that has 

not been previously presented at trial or considered at a hearing granted through postconviction 

relief.”104  Each Commissioner shall determine whether “there is sufficient evidence of factual innocence 

to merit judicial review.”105   

 

                                                           
104 N.C.G.S. § 15A01460.   
105 N.C.G.S. § 15A-1468(c).   




